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Godkännandeav exploateringsavtal för
bostädervid Södergården,Abacus (Näsby
4:1159 AB)

Miljö-och samhällsbyggnadsutskottetsförslagtill
kommunstyrelsen förförslagtill kommunfullmäktige

Exploateringsavtal ineU^n Tyresökommiin och Näsby4:1159 AB

godkänns.
Kommunstyrelsens ordförandeoch chefen för

stadsbyggnadsförvaltningenfåri uppdrag att underteckna avtalet och

eventuella erforderliga handlingar föravtalets genomförande.

Reservation

Anita Mattson (S) hänvisar tUl resen-ation i miljö-och

samhällsbyggnadsutskottet 2016-12-12 §155 (se bilaga).

Mats Lindbom (L) hänvisar dU reservation i miljö-och

samhällsbyggaadsutskottet 2016-12-12 §155 (se bilaga).

Beskrivning av ärendet

Stadsbyggnads för^altcdngenhar upprättat ett förslagdll exploateringsavtal föf

Bostädervid SödergårdenförförslagdU miljö-och

samhällsbyggnadsutskottet. Förslagetska beredas i miljö- och

samhällsbyggnadsutskottet och kommunstyrelsen och beslut om att godkänna
exploateringsavtalet tas därefter i kommunfuUxnäkdge.

Avtalets syfte äratt säkerställakvalitén i projektet samt reglera

ansvarsförhållanden,genomförandetsamt överlåtelseav den kommunägda

fastigheten Näsby 4:314. Ett exploateringsbidrag påca 5,4 miljoner kronor

kommer att tas ut förkonununs investeringar i projektet. Föröverlåtelsenav

den kommunägda fastigheten erlägger Näsby4:1159 AB ca 8,3 miljoner

kronor till kommunen.
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Bilagor

Tjänsteskrivelse.pdf

Exploateringsavtal inkl OkAbacus.pdf.pdf

Kvalttetsprogram.pdf.pdf
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Reservation
Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet2016-12-12

§155Beslut om granskning av detaljplan förbostädervid Södergärden

Påsammanträdetyrkade Liberalerna återremissav ärendet,föratt sökaskapa en lösningsom i

störreutsträckningtar hänsyntill synpunkter frånnärboende,föratt finna lösningarpådet

parkeringskaos som kommer att uppstå i områdetutanfördetaljplanen och fören lägre

exploateringsgrad. Vi socialdemokrater valde att i förstahand stödjaåterremissyrkandet,då

det i stora delar sammanfaller med de synpunkter vi hävdatändasedan planuppdraget gavs,

jämförvärtsärskildayrkande i MSU 2015-05-20. Dääterremissyrkandetfallit, yrkade vi istället

påfyra tilläggsyrkanden.

Socialdemokraterna i Tyresöäri grunden positiva till en utveckling av områdetkring

Södergården.Att bensinmacken försvinneroch ger plats åtnya bostäderären önskvärd

inriktning. En omvandling kommer att göraområdetmer attraktivt, samtidigt som det finns

möjlighetatt tillskapa fler bostäder.

Vi ärdäremotstarkt kritiska till hur den moderatledda alliansen har hanterat processen hittills,

jämförvårreservation i MSU 2016-05-18.

Vi socialdemokrater vidhålleratt Södergårdeningåri och ären viktig del av den

utvecklingsplan som finns förhela stråketlängsVendelsövägenfrånSödergårdentill
Drevviken. Ett sådantutvecklingsarbete pågår.Föratt se helheten börrimligtvis planen för

hela områdetinväntasinnan beslut, iställetföratt besluta om diverse lösrycktafrimärksplaner

längsVendelsövägen.Att i nulägetsättaner foten i hur områdetkaraktäriseraskommer att

styra det kommande arbetet, och omöjliggöraatt förutsättningslöstplanera stråket,t ex vad

gällergaturummet.

Tidigare i processen har vi uttryckt vårtstödföratt tillskapa det relativt stora antalet bostäder,

men samtidigt understrukit att det ärviktigt att arbeta med gestaltningen. Vi har särskilt

markerat att det måstefinnas harmoni med det intilliggande området,bådeflerfamiljshusen

och villorna. Detta ärinte uppfyllt i detaljplanen, enligt våruppfattning.

Att ha ett såpass brett gaturum längsVendelsövägenärvarken nödvändigt,eller önskvärt,för

att skapa harmoni. Områdensom annars uppfattas som harmoniska och inbjudande

karaktäriserassällanav breda gator. Snarare ärdet oekonomiskt utnyttjande av mark. Om

gaturummet minskar till exempelvis 15-16 meter såökarmöjlighetenatt fortsättabebyggelsen

i nordostlig riktning, framförbefintliga "Vinrankan . Det innebäratt lika många lägenheterkan

tillskapas som i det befintliga förslaget,men med lägreantal våningar. Föratt harmonisera

med befintlig bebyggelse börhöjdenmaximeras till 3 våningar.

Tyresöäri stort behov av fler platser inom äldreomsorgen. l dagslägettvingas mängaäldreatt

flytta fränkommunen närde fårbehov av äldreomsorg.Anledningen ärden politiska
majoritetens saktfärdighetnärdet gälleratt planera förnyaboenden. Vi ärdärförförvånade

t ^ ^
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överatt man inte en har valt att undersöka huruvida Södergårdenskulle kunna erbjuda en

sådanmöjlighet.Enligt vårbedömningskulle Södergårdenvara ett utmärktlägeförett

småskaligtäldreboende,och säkertlocka mängatrollbäcksborsom sökeräldreboende.Ett

äldreboendevid Södergårdenskulle också bidra till att kunna hållanere parkeringsnormen,
alltsådet idag relativt begränsadeantalet parkeringsplatser skulle i störreutsträckningtäcka

de behoven som uppkommer.

Slutligen yrkade vi påatt områdetbehöverkompletteras med hyresrätter.Det skulle leda till

en bättreblandning av boendeformer i området.Dagens massiva bostadsbrist drabbar alla

åldersgrupper,kanske främstungdomar, som tvingas bo hemma alldeles förlänge. Särskilt

ökarmöjligheternaförkommunen att ställakrav däen av tomterna som ingåri detaljplanen

ägsav kommunen, vilket sällanärfallet.

Vi beklagar att den politiska majoriteten inte valt att bifalla någraav vårayrkanden, varförvi

reserverar oss mot den delen av beslutet.

Försocialdemokraterna i Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet

^w^-
Anita Mattsson

^p



Reservation

Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet2016-12-12

§155Beslut om antagande av detaljplan förbostädervid Södergården

Liberalerna anser att intentionerna i planuppdraget med utvecklingen av områdetkring

SödergårdenäravgodoförTrollbäcken.Det nu behandlade planförslagethar mångakvalitéer,

men det krävsfortfarande en del justeringar föratt vi ska kunna stödjaett antagande av planen.
Detaljplanen tar i dess nuvarande utformning inte tillräckligtstor hänsyntill de närboende.Vi

anser ocksåatt parkeringsbehovet i områdetärunderskattat. Därföryrkade Liberalerna på
återremissenligt nedan:

/ det färdiga planförslagethar inte tillräcklig hänsyn tagits till de under granskningen inkomna
synpunkterna frän i förstahand de närboende men ävenfrån övrigaberördaoch relevanta
intresseorganisationer. Avståndetfrån den nya bebyggelsen till tomtgränsenförde angränsande
villatomterna ärförlitet, i synnerhet med tanke påbygghöjden. De högafyrvåningslängornapå
sidogatorna tycks ge skuggnings- och insynproblematikförde närboende,

Den högaexploateringsgraden tillsammans med verksamhetslokalerna i gatuplanet, ställerhöga
krav på parkeringsmöjligheter i området. Behovet av besöksparkeringar, bådeförgästertill
restaurangerna i områdetsamt förbesökandetill de boende, tillsammans med de långsiktigt
begränsade möjligheterna till parkering i närliggande områden, göratt vi anser att p-talen ärför
/ogo.

Liberalerna efterfrågarmed bakgrund av ovan

l. Större hänsyn till de närboendevad gälleravstånd till ny bebyggelse, skuggning och insyn.

2. En lägre exploateringsgrad.

3. Förbättradeparkeringsmöjligheter.

Näråterremissen inte bifölls,väljervi att reservera oss mot beslutet att antaga detaljplanen.

FörLiberalerna i J^liljö-och samhällsbyggnadsutskottet

^ ^s �
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Da.tuin

Tid

Plats

Beslutande

2016-12-12

08:30-10:45

Bollmora

Se närvarolista

Övrigadeltagare Se när\"arolista

Justeringens plats
och dd Stadsbyggnadsförvaltningen,2016-12-'15

Paragrafer

Sekreterare

Ordförande

Justerande

149-164

Fredrik Saweståhl

^

2̂-_ ^̂ Oi^
Anita Mattsson

ANSLAG / BEVIS

Orsan

Sammanträdesdatum

Datuirt då anslaget sätts upp

Datum dåanslaget tas ned

Fön-aringsplats förprotokoUet

Underslvrift

Protokollet ärjusterat. Justeringen har dllkännaglvits genom anslag.

Observera att anslagsdden inte är samma sak som överklagandedden.

Miljö-och sanahällsbyggnadsutskottet

2016-12-12

2016-12-16

2017-01-07

Samhällsbyggnadsfon'altcdngens arkiv

41^
llt/nni Peel

:^L
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Närvarolista

Beslutande

Fredrik Saweståhl (It'I)
Mats Lmdblom (L)
Marie Akesdotter (MP)
Ankl Svensson (J\'I)
Ulrica Riis-Pedersen (C)
Leif Kennerberg (1'CD) frånvarandeunder §155
Anita Mattsson (S)
Krist] an Vaigur (S)
Lennart Jönsson(S) frånvarandeunder §150
Dick Bengtson ^'I) tjänstgörandeunder §155
Karin Ljung (S) tjänstgörandeunder §150

Ersättare

Peter OdelvaU (M)
Anna Steele (L)
Helen D\\yer (C)
Peter Bylund (IV'IP)
Marcus ObUgado (V) från§153 M.10.10

Övriga

AmaUa Tjärnsdg, Enhetschef förmark och exploateringsenheten,

Stadsbyggands förvaltningen

Andrea Strötn,tf, Stabschef, Stadsbyggandsfon'altningen

Annie Söder,Planarldtekt, Stadsbyggandsförvaltmngen

Carolin Andersson, Planarkitekt, Stadsbyggandsförvaltningen

GöranNorlin, Enhetschef, Stadsbyggands förvaltningen

Hanna Furstenberg-Danielson, Planarkitekt, Stadsbyggandsfönraltningen

Helena Swahn, Enhetchef förmätoch kartenheten, Stadsbyggands förvaltningen

Ida Ölen,Enhetschef fördetaljpkneringsenheten, Stadsbyggandsfon-'altningen

Pia Björnhård,Projektledare/exploateringsingenjör,S tadsbyggandsförvaltningen

Sara Kopparberg, Stadsbyggnadschef, Stadsbyggandsfönraltningen

Justet'andes sign
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Åsade Mander, Politisk sekreterare, Liberalerna

ÅsaStrÖtn,Exploateringsingenjör,Stadsbyggandsför^altningen

JuUa Uhrdin, Nämndsekreterare, Stadsbyggna.dsforv'altmngen

Jennifer Peel, utskottssekreterare, Stadsbyggandsförvaltningen

Maria Björnsdotter,Landskapsarkitekt, Stadsbyggnadsför^altningen

Alexandra Dybeck, Praktikant, Stadsbyggnads förvaltningen

Emma Sheperdson, Projektledare, Stadsbyggnadsförvaltningen

Axel Lindqvist, Planarkitekt, Stadsbyggnads förvaltningen

Karl Schriver-Abeln, Kommunikatör,Stadsbyggnadsförvaltningen

Mana Harvig, Komtnunikatör,Stadsbyggnads förvaltningen

Sofia Eneborg, Trafikplanerare, Stadsbyggnadsförvaltningen

William Aikén,Koordinator, Stadsbyggnadsföryaltnlngen

Johan Nilsson, Byggprojektledare, Stadsbyggnads fönraltningen

Martin WaUin, Projekteringsingenjör, Stadsbyggnadsförvaltningen

HeléneHjerdin, Avdelningschef förplanavdelningen. Stadsbyggnads förvaltningen

Linnea Stöckel,Prakdkant, Stadsbyggnadsförv-altningen

Anna Backlund, Konsidt, Sweco

Britta Hokngren, Konsult, \?t/hite

Michael Johansson, Konsult, HeLn

Anders Lind, Konsi.ilt, WSP

Frånvarande
Anna Lund (I<D)
Anders Linder (S)
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